

## الشروط والأحكام المطبقة على الحساب الذهبي (حساب التوفير عالي الربح) Terms and Conditions for "ALTHAHABI" High Profit Savings Account (HPSA)

- The Al Thahabi Account is offered in Qatari Riyal only. Only one Al Thahabi Account is permitted per customer.
  - More than one debit transaction (A transaction could be an ATM withdrawal, over the counter withdrawal, fund transfer (including online or POS purchases) in a month will result in a reduction of the expected profit rate to our normal savings account expected profit rate. In such a case the expected profit for that month will be at the expected standard profit rate as per below schedule.
  - High expected Profit are for balances up to QAR 2 million in a month (please refer to the expected profit rate table as per below schedule). Balances in excess of QAR 2 million will earn expected profit at our normal savings account expected profit rate.
  - Expected Profit is accrued daily on your day end balance at the tier expected profit rate and will credit into the client's account at the end of the month
  - The Account is provided with a Debit Card; withdrawals and deposits can be made from/to the Account.
  - AlRayan Bank shall be entitled as a Mudarib partner in managing and investing the Customer's deposits for 95% of the realized profit. This percentage may be changed on the renewal of the deposit in question based on the declared Mudarib profit sharing announced by AlRayan Bank at the beginning of every Gregorian financial year as per the investment period for each investment deposit.
- In the event of loss the depositor shall bear the loss unless it is proven that AlRayan Bank has failed to comply with the terms of the Mudarabah or it is proved that the failure in question has resulted from AlRayan Bank's willful misconduct or its gross negligence. The investment shall be carried out on the basis of unrestricted Mudarabah and the Bank shall have the absolute discretion to do whatever it deems suitable to attain the mutual benefit of the two parties. The Bank shall have the right to deduct a portion of the investment return before the distribution of the profit between the two parties.
- The deducted amount shall be used to establish an equalization reserve to maintain a stable future rate of return. The deposit profit, if realized, will be credited to the Customer's current account with the Bank or be paid to him as per his instructions.
- If the Mudarabah attains to Rabb Almal, a profit that exceeds the expected profit rate as shown in the below schedule, then any excess amount shall be for the Mudarib. Rabb Almal may at his own choice assigns portion of his own profit for the Mudarib as an incentive for the Mudarib's good performance.
- Unless otherwise stated in these Terms and conditions, the Terms conditions for the Banking services at AlRayan Bank will be applied.
- حساب الذهبي عالي الربح متاح بالريال القطري فقط. يسمح لكل عميل فتح حساب ذهبي واحد فقط.
  - في حال القيام بأكثر من معاملة خصم/سحب واحدة (كالسحب عبر أجهزة الصراف الآلي، أو السحب من الفرع، أو تحويل أموال — بما في ذلك التحويل عبر الإنترنت - أو الشراء من أجهزة نقاط البيع) خلال شهر واحد، فسيترتب على ذلك خفض معدل الربح المتوقع إلى معدل الربح المتوقع لحساب التوفير العادي المطبق، وعليه: فإن الربح المتوقع لذلك الشهر سيحتسب وفقاً لمعدل الربح القياسي المتوقع حسب ما ورد في الجدول أدناه.
  - أقصى ربح متوقع هو لشريحة الأرصدة التي تصل إلى ٢ مليون ريال قطري في الشهر (يرجى الرجوع إلى جدول معدل الربح حسب ما ورد في الجدول أدناه للحصول على التفاصيل). في حين أن الربح المتوقع للحسابات التي بها أرصدة تتعدى مبلغ عن ٢ مليون ريال قطري سيكون هو نفس الربح المتوقع لحساب التوفير العادي المطبق لدى بنك الريان.
  - يضاف الربح المتوقع في نهاية كل يوم إلى رصيد العميل وفقاً لمعدل الربح المتوقع للشريحة وصاف في حساب العميل في نهاية الشهر.
  - نقدم للحساب بطاقة خصم مباشر، بحيث يمكن إجراء عمليات السحب والإيداع من/إلى الحساب لاستخدامهما.
  - يستحق بنك الريان كشريك مضارب بعمله في إدارة واستثمار أموال العميل المودعة حصة شائعة بنسبة 95% من الربح المحقق قابلة للتغيير عند التجديد بناءً على نسب المضاربة الشائعة التي يحددها بنك الريان ويعلنها في بداية كل سنة مالية ميلادية حسب فترات الاستثمار المختلفة للودائع الاستثمارية. على أن يتحمل المودع الخسارة ما لم يثبت أن المصرف قد أخل بشروط المضاربة، أو أن ذلك الإخلال كان نتيجة لسوء تصرف متعمد أو إهمال جسيم من جانبه.
  - يستثمر البنك على أساس المضاربة المطلقة، وله مطلق الحرية في القيام بكل ما يراه مناسباً لتحقيق المصلحة المشتركة، كما أن له الحق في اقتطاع نسبة عائد الاستثمار قبل توزيع الأرباح على الطرفين لتكوين احتياطي معادل الأرباح بغرض المحافظة على مستوى معين من عائد الاستثمار.
  - يصرف عائد الوديعة — إذا تحقق - عند توزيع الأرباح أو يضاف إلى حساب العميل الجاري لدى البنك حسب تعليماته.
  - إذا حققت المضاربة ربحاً لرب المال يزيد عن الربح المتوقع الوارد في الجدول أدناه، فإن هذه الزيادة يستحقها المضارب، ويجوز لرب المال باختياره ان يتنازل عن جزء من أرباحه لصالح المضارب كمكافأة له على حسن الأداء - فيما لم يرد فيه نص في هذه الشروط والأحكام، فإن الأحكام والشروط الخاصة بالخدمات البنكية في بنك الريان سيتم تطبيقها.

### Expected Profit Rate Table - Schedule

Tier (QAR)	Expected Profit Rate	معدل الربح المتوقع	الشريحة (بالريال قطري)
1 - 100,000	2.00%	2.00%	١ - 100,000
100,001 - 2,000,000	3.00%	3.00%	100,001 - 2,000,000
2,000,001 and above	1.15% (Standard Rate)	1.15% (الشريحة (بالريال قطري))	٢,٠٠٠,٠٠١ فما فوق

Note: Profit rates are subject to change and will be reviewed and updated every quarter.

ملاحظة: إن معدل الربح قابل للتغيير وسوف يخضع للمراجعة أو التحديث في كل ربع سنة.